
1 

 

ZAPISNIK 
sa 107. sjednice Odbora za ekonomiju, finansije i budžet Skupštine Crne Gore, 

održane 24. juna 2015. godine 
 

Sjednica je počela u 10:10 časova. 
Predsjedavao je Aleksandar Damjanović, predsjednik Odbora.  
Sjednici su prisustvovali poslanici: Zoran Jelić, Veljko Zarubica, Rešid Adrović, Filip Vuković, 

Almer Kalač, Nik Gjeloshaj, Nebojša Medojević, Strahinja Bulajić, Milutin Đukanović i Srđan Milić. 
Odsustvo sa sjednice najavili su poslanici: Damir Šehović i Goran Tuponja.  

Rad sjednice pratili su predstavnici medija.  
Predsjednik Odbora konstatovao je da postoji kvorum za rad i punovažno odlučivanje. 
Za sjednicu je utvrđen sljedeći 

 
D N E V N I  R E D: 

 
1. PREDLOG ZAKLJUČAKA POVODOM RAZMATRANJA AKTUELNE SITUACIJE U RUDNICIMA 

BOKSITA A.D. NIKŠIĆ U CILJU PRONALAŽENJA DUGOROČNO ODRŽIVOG RJEŠENJA, 
POKRETANJA PROIZVODNJE I OPSTANKA OVOG PREDUZEĆA, koje je podnijela grupa 27 
poslanika. 

 
*     *     * 

 
 Predsjednik Odbora, Aleksandar Damjanović, obavijestio je Odbor da je na sjednicu, u 
svojstvu predstavnika predlagača, pozvan poslanik Janko Vučinić, shodno poslovničkoj proceduri 
kao prvi potpisani poslanik na podnijetom Predlogu zaključaka. Konstatovao je da poslanik nije bio 
u mogućnosti da prisustvuje sjednici zbog ranije preuzetih obaveza u vezi sa zasijedanjem na 
drugom radnom tijelu Skupštine. Podsjetio je na član 131 Poslovnika Skupštine Crne Gore, kojim je 
definisano da ukoliko je više poslanika predlagač određuje se jedan predstavnika predlagača, i 
predložio da se od 27 poslanika koju su podnosioci Predloga zaključaka, a među kojima su i pojedini 
članovi Odbora, odredi predstavnik koji će obrazložiti Predlog i učestvovati u raspravi. 
 Poslanik Strahinja Bulajić određen je za predstavnika predlagača. 
 

*     *     * 
 
PREDLOG ZAKLJUČAKA POVODOM RAZMATRANJA AKTUELNE SITUACIJE U RUDNICIMA BOKSITA 

A.D. NIKŠIĆ U CILJU PRONALAŽENJA DUGOROČNO ODRŽIVOG RJEŠENJA, POKRETANJA 
PROIZVODNJE I OPSTANKA OVOG PREDUZEĆA, koje je podnijela grupa 27 poslanika 

 
 Predsjednik Odbora, Aleksandar Damjanović, podsjetio je da se Odbor sa posebnom 
pažnjom konstantno bavi problematikom nastavka poslovanja i kontinuiteta proizvodnje u 
energetsko – metalurškom reprolancu, kao i da prati situaciju u kontekstu prava zaposlenih 
Kombinata aluminijuma ad Podgorica i Rudnika boksita ad Nikšić. U vezi sa tim, ukazao je na četiri 
grupe zaključaka koje je donijela Skupština, čiji je stepen realizacije Odbor razmotrio na 95. sjednici 
održanoj 7. aprila 2015. godine, kada je sa ciljem da osnaži zaključke koji nijesu realizovani Odbor 
predložio dva zaključka koje je Skupština usvojila 14. aprila 2015. godine. Prvi zaključak je 
sadržajno isti sa skupštinskim zaključkom iz  aprila 2013. godine, a drugi se odnosi na obavezu 
Odbora da organizuje kontrolno saslušanje stečajnog upravnika KAP-a i resornog ministra. Ukazao 
je da Odboru predstoji da sagleda realizaciju navedenih zaključaka koji se u jednom dijelu 
poklapaju sa podnijetim Predlogom. 
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 Nakon uvodnih napomena koje je dao predstavnik predlagača, poslanik Strahinja Bulajić, 
prikazanih u Izvještaju Odbora o razmatranju Predloga zaključaka, koji je sastavni dio zapisnika, 
otvorena je rasprava u kojoj su učestvovali poslanici: Aleksandar Damjanović, Nebojša Medojević, 
Zoran Jelić, Srđan Milić, Filip Vuković, Milutin Đukanović, Veljko Zarubica i Nik Gjeloshaj. 
 
 Poslanik Aleksandar Damjanović, istakao je da je evidentan interes svih strana da se sačuva 
kontinuirana proizvodnja u Rudniku boksita što predstavlja jednu od intencija predloženih 
zaključaka, s obzirom da je Rudnik boksita neizostavni dio reprolanca bez kojeg KAP ne može da 
funkcioniše. Potencirao je na poslednju grupu od dva zaključka objavljenih u „Sl. listu CG“, broj 
20/15, i ukazao da se prvim zaključkom insistira na izmirenje zakonskih obaveza prema 
zaposlenima u KAP-u i Rudnicima boksita što se dijelom poklapa sa tačkom 3 Predloga zaključaka. 
Podsjetio je da Odbor planira da održi kontrolno saslušanje u vezi sa situacijom u KAP-u, što je 
definisano drugim zaključkom, i da su u susret saslušanju dostavljeni Odboru odgovori na upućene 
zahtjeve stečajnom upravniku i ministru ekonomije. 
 Imajući u vidu da je Rudnik boksita u stečajnom postupku, zatim, situaciju u kojoj se nalaze 
zaposleni, kao i skupštinske zaključke, ukazao je na mogućnost da se prilikom organizovanja 
kontrolnog saslušanja stečajnog upravnika u KAP-u i resornog ministra, sasluša i stečajni upravnik 
u Rudnicima boksita. U vezi sa tim, saopštio je da mu je kao poslaniku od strane predstavnika 
sindikata Rudnika boksita dostavljen materijal u kojem je dat opis trenutnog stanja u Rudniku 
boksita. 
 
 Poslanik Nebojša Medojević, saopštio je da podnijeti Predlog zaključaka ima za cilj da inicira 
raspravu u kojoj bi se predstavio netransparentan proces distribucije državne imovine, a koji je 
rezultirao velikim iznosima nenaplaćenih potraživanja, zatim, ukazao da postoje velika diskreciona 
ovlašćenja, kao i nedostatak odgovornosti što predstavlja osnovu korupcije. Ukazao je da stečajni 
postupak u KAP-u nije predviđao odloženo plaćanje za imovinu KAP-a, pa s obzirom da nije isplaćen 
cjelokupni iznos za KAP, postavio je pitanje kako ugovor može da sadrži elemente koji nijesu bili 
prethodno predviđeni tenderom. Istakao je da u stečajnom postupku Rudnika boksita već postoji 
jedan poništen javni tender, kao i raspisana licitacija, i u vezi sa tim iznio dileme povodom procjene 
vrijednosti, vrste licitacije, zaštite interesa kako države tako i zaposlenih. U pogledu tačke 4 
Predloga zaključaka iznio je mišljenje da radnici kojima je ugrožena egzistencija imaju pravo na 
proteste i da u tom kontekstu Skupština treba da ih zaštiti. Potencirao je da država mora da ima 
kontrolu nad strateškim partnerima posebno u rudarsko-metalurškom kompleksu i oblastima 
elektronskih komunikacija i  energetike. 
 
 Poslanik Zoran Jelić, konstatovao je da Odbor u ovom trenutku ne raspolaže sa adekvatnom 
dokumentacijom i da je u susret raspravi trebalo zatražiti od Privrednog suda i Rudnika boksita 
određene informacije koje bi omogućile da se sveobuhvatno sagleda postojeća situacija. U pogledu 
Predloga zaključaka, iznio je mišljenje da se istim Skupština dovodi u poziciju koja je van okvira 
njenih nadležnosti samim time što se zadire u nadležnosti izvršne i sudske vlasti. U vezi sa 
postupkom otvaranja stečajnog postupka ukazao je na čl. 79, 103 i 107 Zakona o stečaju i 
potencirao dužnost poslanika da zaštite Parlament od donošenja odluka koje bi se mogle 
okarakterisati nezakonitim ili neustavnim.  
 
 Poslanik Srđan Milić, predložio je da se, u narednom periodu, sagleda mogućnost održavanja 
sjednica Odbora na mjestima gdje je određeni problem prepoznat ocjenjujući da bi to doprinjelo 
kraćoj i konkretnijoj raspravi. Istakao je da smatra da je svakom poslaniku cilj da zaštiti imovinu 
Crne Gore i da u tom kontekstu treba uticati na jačanje transparentnosti postupaka prodaje državne 
imovine. Podsjetio je na odredbe Krivičnog zakonika kojim je, između ostalog, definisano da 
krivična djela u procesu privatizacije ne zastarijevaju, i u vezi sa tim iznio mišljenje da Privredni 
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sud, odnosno stečajni upravnik i stečajni sudija, treba da budu oprezni prilikom donošenja 
konačnih odluka. 
 
 Poslanik Filip Vuković, podsjetio je da su odluke stečajnog upravnika i stečajnog sudije 
podložne reviziji od strane nadležnih institucija te da ukoliko postoji sumnja postupci će biti 
procesuirani, kao i da iste ne rješava Parlament. Istakao je da će se postupak stečaja završiti 15. jula 
2015. godine kada će i određene stvari biti izvjesnije i konkretnije. 
 
 Poslanik Milutin Đukanović, obavijestio je članove Odbora da je predat zahtjev predsjedniku 
Skupštine da se Predlog zaključaka uvrsti u dnevni red plenarne sjednice. U vezi sa tim, pozvao je 
kolege da o navedenoj temi odnosno problematici raspravljaju u plenumu ocjenjujući značajnim i 
zabrinjavajućim postojeću situaciju u dvijema kompanijama koje umjesto da budu okosnica 
ekonomskog razvoja države, one u stečaju duguju oko 500mil.€. Iskazao je dilemu u pogledu nivoa 
duga Rudnika boksita koji iznosi oko 140 mil.€, s obzirom da se nema uvid u strukturu nastalog 
duga. 
 
 Poslanik Veljko Zarubica, iznio je mišljenje da je upitan prvi predloženi zaključak jer je već 
donijeta odluka o raspisivanju licitacije. U pogledu tačke 2 i 3 Predloga zaljučaka, saopštio je da će 
Vlada Crne Gore raspravljati o socijalnom programu kojim se obuhvataju i radnici Rudnika boksita, 
na sjednici koja će se održati u četvrtak, i ukazao da na taj način izvršna vlast ide u pravcu 
rješavanja problema radnika a u skladu sa Zakonom. Iskazao je stav da Odbor nema pravo da 
prejudicira ovakve odluke ta da se mora imati  pažljiv pristup prema navedenom problemu kako se 
ne bi izašlo iz okvira nadležnosti. 
 
 Poslanik Nik Gjeloshaj, ukazao je da smatra da su drugi i treći predloženi zaključak 
prihvatljivi, dok četvrti nije prihvatljiv. U pogledu prvog predloženog zaključka iznio je mišljenje da 
se radi o propustu jer imajući u vidu nezavisnost i samostalnost sudstva u vršenju funkcije, 
potencirao je da poslanici nijesu u poziciji da ukazuju Privrednom sudu kako i šta treba da radi. 
 

Nakon rasprave, Odbor je odlučio da podnese Skupštini sljedeći 
 

I Z V J E Š T A J 
 Poslanik Strahinja Bulajić, u svojstvu predstavnika predlagača, obrazložio je razloge za 
podnošenje četiri zaključka povodom razmatranja aktuelne situacije u Rudnicima boksita A.D. 
Nikšić u cilju pronalaženja dugoročno održivog rješenja, pokretanja proizvodnje i opstanka 
preduzeća. Ukazao je da je budućnost Crne Gore u ekonomskom, socijalnom i ekološkom smislu u 
dominantnoj mjeri određena sudbinom Kombinata aluminijuma Podgorica, Rudnika boksita  A.D.  
Nikšić  i  ukupnog  energetsko-metalurškog  reprolanca,  ocijenivši  da  sadašnje poslovanje  u  KAP-
u  i  Rudnicima boksita ne obezbijeđuje dugoročnu održivost proizvodnje i prerade aluminijuma u 
svim fazama. Ocijenio je da bi nastavak ovakvog stanja ili rješenja koja ne bi bila optimalna i po 
dugoročni interes Crne Gore, energetsko-metalurškog reprolanca, KAP-a i Rudnika boksita, kao i 
zaposlenih mogla da proizvedu trajne i nesagledive posljedice i štete koje se mjere milijardama 
eura. 
 Tokom rasprave iskazana su različita mišljenja i stavovi, kao i ukazano da se Odbor 
kontinuirano  bavio  situacijom  u  KAP-u  i  Rudnicima  boksita,  odnosno,  zaposlenima  u  ovim 
kompanijama, te da je s tim u vezi, Skupština donijela pet grupa zaključaka, od kojih posljednje u  
aprilu  2015. godine („Sl. list CG“, br. 20/15, od  24.  aprila  2015.  godine), kojima se između ostalog 
insistira na poštovanju obaveza prema radnicima KAP-a i Rudnika boksita, u skladu sa zakonom, što 
se poklapa sa predloženim zaključkom broj 3. 
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 Takođe, bilo je mišljenja da se predloženim zaključcima zadire u nadležnost sudske vlasti, 
kao i da isti nijesu u skladu sa UstavomCrne Gore i Zakonom o stečaju. 
 Ukazano je i na mogućnost podnošenja amandmana na predložene zaključke. 
 
 Nakon glasanja, od prisutnih 11 članova Odbora, sa pet  glasova „za“, četiri „protiv“ i dva 
„uzdržana“ glasa, Predlog zaključaka nije dobio potrebnu većinu na Odboru.  
 
 Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Nik Gjeloshaj 
 

Sjednica je završena u 12.00 časova. 
 
 
Broj: 00-63-7/15- 
 
SEKRETARKA SEKRETARIJATA ODBORA                                                    PREDSJEDNIK ODBORA 
Nađa Vukićević, s.r.                                                  mr Aleksandar Damjanović, s.r. 
 

 
 
 
 
 
 

107. sjednica Odbora za ekonomiju, finansije i budžet, 
održana 24. juna 2015. godine 

REZULTATI GLASANJA 
 

O PREDLOZIMA AKATA 
NAZIV AKTA            „ZA“ „PROTIV“ „UZDRŽAN“ 

PREDLOG ZAKLJUČAKA 
POVODOM RAZMATRANJA 
AKTUELNE SITUACIJE U 
RUDNICIMA BOKSITA A.D. 
NIKŠIĆ U CILJU PRONALAŽENJA 
DUGOROČNO ODRŽIVOG 
RJEŠENJA, POKRETANJA 
PROIZVODNJE I OPSTANKA 
OVOG PREDUZEĆA, koje je 
podnijela grupa 27 poslanika 

Aleksandar Damjanović 
Srđan Milić 
Nebojša Medojević 
Strahinja Bulajić 
Milutin Đukanović 

Zoran Jelić 
Veljko Zarubica 
Filip Vuković 
Rešid Adrović 

Almer Kalač 
Nik Gjeloshaj 

 


